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 Protokół  nr XL/09 
z Sesji Rady Gminy Łęka Opatowska 

odbytej w dniu 21 grudnia 2009 r. 
w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Łęce Opatowskiej 

 
 
 
Ad. 1. Otwarcie sesji 
 
Przewodniczący Rady  Zdzisław Kłodnicki  o godz. 11:00 otworzył sesję i po powitaniu radnych i gości 
oświadczył, iż zgodnie z listą  obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi guorum pozwalające podejmowanie 
prawomocnych decyzji.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Wójt Gminy                            – pan Witold Jankowski, 
- Skarbnik Gminy                     – pani Alina Brząkała, 
- Kierownik GOPS                   - pani Aniela Lipińska 
 
oraz sołtysi i zaproszeni goście według list obecności stanowiących załącznik nr 2 i 3 do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący pan Zdzisław   Kłodnicki  przypomniał, że porządek dzisiejszej sesji przedstawia się  
następująco: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z poprzednie sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie   
    międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie  Wójta Gminy z działalności  między sesjami, zwłaszcza z wykonania uchwał. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

 przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 

 uchwalenia budżetu Gminy na 2010 r., 

 zmiany budżetu Gminy na 2009 r.. 
 

7. Interpelacje i zapytania radnych.  
8. Odpowiedzi na interpelacje złożone na poprzednich  sesjach.  
9. Wolne głosy i wnioski  

- życzenia i opłatek. 
10. Zakończenie obrad XL Sesji Rady Gminy. 
 
Do porządku obrad wprowadzono zmianę, zaproponowaną przez wójta, polegającą na rozpatrzeniu w pkt 
6 projektu uchwały w sprawie Regulaminu korzystania z sali sportowej przy Szkole Podstawowej w Łęce 
Opatowskiej oraz upoważnienia Wójta do ustalenia wysokości opłat za korzystanie z sali sportowej. 
Za wprowadzeniem  proponowanej zmiany głosowało 15 radnych. 
Za przyjęciem porządku obrad po wprowadzeniu zmiany głosowało 15 radnych (jednogłośnie). 
 
Ad. 3. Przyjęcie protokółu z poprzednie sesji. 
 
Uwag do protokółu z sesji XXXIX nie wniesiono. Radny pan Marcin Jeziorny zaproponował odstąpić 
 od czytania protokołu. Protokóły przyjęto  jednomyślnie – „za” głosowało 15 radnych.  
 
Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady złożył informację o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym.  
 
Okres od ostatniej sesji naszej rady to głównie praca nad projektem budżetu Gminy na rok 2010 przez 
mój udział w posiedzeniach komisji stałych których tematem był budżet i jego analiza, realizacja zadań 
inwestycyjnych w oparciu o pomoc finansową z zewnątrz z różnych źródeł. Burzliwe dyskusje w temacie 
realizacji zadań dla poszczególnych społeczności naszej Gminy wskazują jak wiele trzeba jeszcze  
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w naszej gminie zrobić. Jednak trzeba sobie zdawać sprawę z tego, że nie wszystko i w jednym czasie 
da się zrobić ze względu na środki finansowe. 
W dniu 27 listopada br. została otwarta sala gimnastyczna w Łęce Opatowskiej. Inwestycja oczekiwana, 
kosztowna i potrzebna. Mamy nadzieję, że spełni swoje zadania służąc młodzieży szkolnej  
i społeczeństwu. W tym miejscu należą się podziękowania radnym naszej Gminy, że podjęli ten temat 
wprowadzając w swoim czasie zadanie to do planu inwestycji w budżecie oraz panu wójtowi  
i pracownikom Gminy za właściwe prowadzenie tego tematu i doprowadzenie do  finału. W ten sam dzień 
Koło Emerytów i Rencistów, realizując program opracowany prze GOPS w Łęce Opatowskiej 
przedstawiło szkołę teatralną pt. „Ławeczka” napisana przez pana Kazimierza Piszczałkę – mieszkańca 
naszej Gminy. Aktorów do tej sztuki pomagali wybrać na warsztatach aktorzy teatru im. Bogusławskiego 
w Kaliszu. Stwierdzić należy że zarówno sztuka jak i aktorzy sprawili iż widzowie nagrodzili ich rzęsistymi 
oklaskami i kwiatami dla aktorów. Cieszy fakt wystawienia tej sztuki, mam nadzieję że zespół teatralny 
pod reżyseria p. Błażejewskiej nie zakończy wystawienia tej sztuki na Łęce Opatowskiej. Myślę że w 
imieniu Rady mogę złożyć serdeczne podziękowania GOPS-owi za przygotowanie zadania a Kołu 
Emerytów i Rencistów za jego realizację w szczególności zaś aktorom za wykonanie. 
W dniu 15 grudnia Koło Gospodyń Wiejskich w Łęce Opatowskiej zorganizowało wigilie gminną na którą 
mieliśmy zaproszenie. Dziękuję tym radnym, którzy temu zaproszeniu podołali. Ten jedyny dzień w roku, 
wymaga pobytu nas radnych wybranych jako przedstawiciele społeczeństwa do spotkania z nim 
 a w szczególności z działaczkami naszych Kół Gospodyń Wiejskich i innych organizacji. 
 
Radny pan Jerzy Flaczyk dodał, że sztuka została wystawiona 2 razy, ale szkoda żeby na tym się 
skończyło.  
 
Ad. 5. Sprawozdanie  Wójta Gminy z działalności  między sesjami, zwłaszcza z wykonania uchwał. 
 
Sprawozdanie  Wójta Gminy z działalności  między sesjami, zwłaszcza z wykonania uchwał stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
Radni mieli następujące pytania: 
 
Radny pan Marian Kurek zaapelował po raz trzeci o załatanie dziury koło pana Rachla oraz postawienie 
znaku stop na skrzyżowaniu w Lipiu ponieważ kierowcy często wyjeżdżają z drogi podporządkowanej  
w kierunku Łęki nie zwracając uwagi na prawą stronę. 
 
Przewodniczący Rady poprosił, aby takie sprawy poruszać w interpelacjach lub wolnych głosach  
i wnioskach, dyskusja dotyczy sprawozdania wójta. 
 
Radny pan Janusz Stryczek spytał w jakim zakresie będzie remont starej szkoły w Łęce Opatowskiej ? 
 
Radna pani Elżbieta Skotnik spytała, które projekty składane do Leadera zostały zakwalifikowane? 
 
Radny pan Marcin Jeziorny pytał w jakiej kolejności będzie realizowane  zadanie stacja uzdatniania wody  
w Opatowie i druga część kanalizacji w Łęce. Czy stacja uzdatniania wody będzie robiona w 2010 r. ? 
 
Wójt Gminy pan Witold Jankowski odpowiedział na zadane pytania. 

1. Dziura koło pana Rachla, o której mówił radny Kurek,  została zgłoszona ponownie na spotkaniu  
z panią Dziergwą z Zarządu Powiatowego Dróg  w dniu 02 grudnia b.r..  

2. Szczegółowy zakres prac modernizacji starej szkoły w Łęce Opatowskiej znajduje się na stronie 
internetowej. Planowane jest pokrycie dachu, wymiana kozłów, stropu, założenie rynien, 
rozbiórka dobudówki. 

3. Rada oceniająca wnioski złożone do Leadera trwa, w tej chwili wiadomo o 4 dofinansowaniach 
do projektów. 

4. Modernizacja stacji uzdatniania wody przewidziana jest na 2010 r., natomiast drugi etap 
kanalizacji planuje się rozpocząć w 2010, natomiast zakończyć i rozliczyć inwestycje w 2011 r. 

 
Radny pan Marcin Jeziorny spytał czy na to zadanie będzie jeden, czy dwa przetargi? 
 
Wójt Gminy odpowiedział, że aby zwiększyć szansę na dofinansowanie zadania wniosek został złożony 
na całość, ale będą dwa przetargi. Osobno stacja uzdatniania wody, osobno kanalizacja. 
 
Radny pan Janusz Stryczek spytał jak wygląda harmonogram prac przy kanalizacji? 
 
Wójt Gminy odpowiedział, że dokładnie nie pamięta, ale drugi etap kanalizacji rozpocznie się w Łęce 
Opatowskiej od ulic Kolejowa, Dworcowa, Lipowa, tzw. parcele, Lipie i część ul. Brukowej.  
 



 3 

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawie. 
 
Projekt uchwały nr XL/184/09 w sprawie  Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2010 rok. 
 
 Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej pani Aniela Lipińska wyjaśniła, że zgodnie z ustawą  
o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi co roku radni przyjmują uchwałą Gminny 
Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Radni otrzymali  projekt uchwały w tej 
sprawie wcześniej i do dnia dzisiejszego nie wpłynęły  żadne uwagi i wnioski. W związku z powyższym 
prosi o podjęcie uchwały. 
 
Radny pan Marcin Jeziorny powiedział, że zapoznał się z programem, jest napisany rzetelnie i spójnie jak 
co roku i proponuje przyjąć uchwałę w tym kształcie.  
 
Radny pan Leszek Zalewski dodał, że program jest podobny do lat ubiegłych. Nową rzeczą jest 
zatrudnienie na okres próbny terapeuty. 
 
Radny pan Henryk Rogalewski stwierdził iż nie ma żadnych zastrzeżeń do programu i dziękuje pani 
kierownik za dotychczasową dobrą współpracę. 
  
Radny  pan Jerzy Flaczyk powiedział, że cieszy go fakt zatrudnienia terapeuty i ma nadzieję, że będzie 
bliżej rodzin, nie tak jak poprzednik. Poprosił również aby w miarę możliwości dotrzeć do właścicieli  
sklepów aby przestrzegali przepisów dotyczących spożywania alkoholu w obrębie sklepu.  
 
Kierownik GOPS pani Aniela Lipińska dodała, że poprzednia osoba była konsultantem ds. profilaktyki 
alkoholowej. Teraz będzie to terapeuta, który będzie rozmawiał z rodzinami na miejscu. Na naszym 
terenie są takie środowiska. 
 
Radny pan Janusz Stryczek powiedział, iż bulwersuje go fakt, że często takie rodziny korzystają 
 z pomocy opieki i pieniądze przeznaczają  na alkohol, a powinny trafić bezpośrednio do dzieci i dobrze 
by było, aby terapeuta zaczął terapie od takich rodzin. 
 
Kierownik GOPS odpowiedziała, że żadna rodzina dotknięta problemem alkoholowym, o której wie 
GOPS, nie otrzymuje pieniędzy tylko bon na wyszczególnione artykuły w sklepie. 
 
Przewodniczący Rady pan Zdzisław Kłodnicki spytał, czy jest możliwość zamiany talonu na alkohol. 
 
Odpowiedź – nie ma takiej możliwości. 
 
Więcej uwag i pytań nie było . 
 
Po odczytaniu projektu Rada Gminy w obecności 15 radnych uczestniczących  
w posiedzeniu -  15 głosami  „za” podjęła  uchwałę nr XL/ 184 /09 w sprawie Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2010 rok. 
 
Projekt uchwały nr XL/185/09 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2010 r. 
 
Wójt Gminy pan Witold Jankowski poinformował, że w określonym terminie projekt budżetu na 2010 r. 
radni otrzymali. Nasuwa się pytanie jaki ten budżet jest? 
Po pierwsze budżet jest racjonalny, odpowiedzialny, odpowiada potrzebie chwili i dalszym intensywnym 
rozwoju Gminy. Parytetem budżetu jest taka konstrukcja aby nie dopuścić do stracenia szans  na 
otrzymanie dofinansowania z różnych źródeł zewnętrznych. Zadania inwestycyjne są tak skonstruowane, 
że są realne szanse na otrzymanie dofinansowania z zewnątrz. Grzechem zaniechania byłoby  nie 
skorzystanie z realnych szans dofinansowania inwestycji. Pisane są projekty tam, gdzie realnie możemy 
otrzymać dofinansowanie. Strategia Europejska rozpisana jest na lata 2007-2013 i wiele zadań rozpisano 
tak, że miały być dwie lub trzy szanse pisania wniosków. Dzisiaj się okazuje, że wiele programów będzie 
miało tylko jedno rozdanie. Są pewne niewiadome np. termomodernizacja trzech obiektów użyteczności 
publicznej. W budżecie są wpisane dofinansowania na zadania niezbędne do funkcjonowania Gminy np. 
przebudowa budynku mieszkalnego w Opatowie na ośrodek zdrowia. Zadania inwestycyjne kończą się 
na budowie boiska Orlik w Siemianicach, choć wielu radnych ten fakt poruszył. Jest szansa aby zespół 
boisk powstał w naszej gminie i skorzystać z dofinansowania w kwocie 660 tyś. złotych. Wiele zadań 
znajdujących się w budżecie to sztywne wydatki,  bez których gmina nie mogłaby  funkcjonować. 
Następnie wójt odczytał wnioski do budżetu komisji oświaty, zdrowia, kultury i sportu dotyczące: 
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1. Rezygnacji z budowy boiska Orlik w Siemianicach, zaplanowane środki komisja proponuje 
przeznaczyć na budowę dwóch wielofunkcyjnych boisk w Siemianicach i Opatowie. Proponuje 
się rozważyć możliwość zadaszenia lekką konstrukcją istniejących fundamentów pod salę 
gimnastyczna i wykorzystanie tak powstałego obiektu w okresie zimowym. 

2. Zapytania: 
1) czy sala gimnastyczna w Opatowie będzie nadal podlegała gimnazjum? 
2) czy w zaplanowane kwocie 58.000,00 zł przeznaczonej w przyszłorocznym projekcie 

budżetu na konkurs prowadzenia działalności sportowej, ujęto środki dla dwóch 
Uczniowskich Klubów Sportowych z terenu Gminy, czy też ich finansowanie 
przewidziane jest w innym dziale i paragrafie? 

3. W związku z wnioskiem o wycofanie budowy boiska Orlik komisja prosi wójta o skierowanie 
pisma do Urzędu Marszałkowskiego celem poinformowania o zmianie planów budowy obiektu  
i ewentualny termin rozpoczęcia inwestycji podać 2011. Dyskusję nad tym, czy taki obiekt będzie 
potrzebny oraz jego ewentualna lokalizację przełożyć na rok 2010.  

 
Wójt odpowiadając na wnioski poinformował, że w przyszłym roku na 90% jest szansa otrzymania 
dofinansowania na wybudowanie boiska Orlik i należy szanse wykorzystać. W budżecie Gminy jest 
zaplanowana kwota 350 tyś. złotych na budowę boiska i dlatego proponuje pozostawić zapis o budowie 
boiska w zadaniach inwestycyjnych na 2010 rok. W Siemianicach jest miejsce na wybudowanie takiego 
boiska. Wniosek o budowę boisk wielofunkcyjnych jest zasadny, ale nie można wszystkiego od razu 
zrobić, a nad zagadnieniem należy się pochylić.  Sala gimnastyczna w Opatowie nadal będzie podlegała 
pod gimnazjum. Środki finansowe na UKS-y zaplanowane są w kwocie 58.000 złotych, natomiast sport 
szkolny został zapisany w innym miejscu w budżecie. Przedtem był ujęty w dziale Gimnazjum, teraz  
w dziale Urząd Gminy. Pismo do Urzędu Marszałkowskiego o zmianie planów budowy boiska w tym 
przypadku jest bezzasadne.  
 
Przewodniczący Rady pan Zdzisław Kłodnicki poprosił wójta o wyjaśnienie dlaczego wniosek o budowę 
Orlika poszedł wcześniej, przed komisjami ? 
 
Wójt Gminy pan Witold Jankowski wyjaśnił, że wniosek o boiska musiał być złożony do 20 listopada żeby 
mówić realnie o dofinansowaniu w 2010 roku z dwóch źródeł czyli Marszałka Województwa i Ministerstwa 
Sportu. 
 
Następnie  skarbnik pani  Alina Brząkała odczytała uchwałę nr SO – 0952/55/4/Ka/09 składu 
orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 18 grudnia 2009 r. wyrażającą opinie  
o projekcie budżetu Gminy Łęka Opatowska na 2010 rok. 
Skład orzekający RIO wyraził opinię pozytywną z zastrzeżeniem pkt I.1. 
 
Po odczytaniu uchwały RIO głos zabrał radny pan Janusz Stryczek mówiąc, że podtrzymuje swoje zdanie 
z komisji oświaty i uważa, że zamiast Orlika powinny być wybudowane boiska wielofunkcyjne  
w Siemianicach i Opatowie oraz zrobienie konstrukcji namiotowej na istniejących fundamentach sali 
gimnastycznej, której koszt byłby niewielki w porównaniu z ceną Orlika. Budowa Orlika wyniesie około 
1.200.000 złotych z czego dostaniemy 66% dofinansowania do 1 mln złotych, resztę trzeba będzie 
dołożyć z budżetu, a zaplanowano tylko 350 tyś. złotych. Prawdopodobnie w jednej  z miejscowości siłą 
bezrobotnych boisko powstało za kwotę około 370 tyś. złotych. Przy uchwale odnośnie zakupu gruntu, na 
moje pytanie czy powstanie tam boisko Orlik wójt odpowiedział, że ziemia nie jest kupowana pod 
pretekstem budowy boiska.  
Radny powiedział, że do projektu budżetu ma następujące uwagi i zapytania: 
- w dziale inwestycje planujemy 4.160.000 złotych z czego 953 tyś. złotych to wydatki za rok 2009 i 2008, 
czyli na inwestycje jest 3.200.000 złotych. 
- §75022 rada Gminy, usługi pozostałe było 3.000 złotych, na 2010 planuje się 10.000 zł. Ogólny wzrost 
wydatków rady Gminy o 19%, 
- § promocja jednostek samorządu terytorialnego- podwyżka o 100% w stosunku do roku ubiegłego, 
- § 75095 pozostała działalność- było 45. 700, planuje się 81.500 zł wzrost o 78%, radny pytał co to jest 
pozostała działalność bo od początku kadencji nie może się dowiedzieć, 
- kredyt jest już prawie 10 mln  zł, w 2010 zaciągniemy kolejny w kwocie 2.800.000 zł, spłacimy 1.309.000 
co daje 1.490.000 nowego kredytu, w sumie z obecnym kredytem 9.800.000 złotych, 
- podwyżki płac miały wzrosnąć o 3,5%, po przeliczeniu niejednokrotnie wychodzi 15-17%, co roku 
zadając to pytanie pani skarbnik odpowiada, że  to razem z pochodnymi, jest to nieprawda pochodne też 
wzrastają, 
- oczyszczanie wsi – mówiono, że pozostaje bez zmian, a w budżecie wzrasta o 67%, czym jest 
spowodowane? 
- zakup energii do oświetlania ulic i dróg, wzrost o 78%. 
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Radny poprosił o szczegółowe wyjaśnienie, zwłaszcza paragrafu pozostała działalność, różne opłaty 
 i składki, czy nie można szczegółowiej tego rozpisać?. 
 
 
Wójt Gminy pan Witold Jankowski odpowiedział, że czas i miejsce na szczegółowe pytania i odpowiedzi 
był na komisjach, a obowiązkiem radnego jest bycie na komisjach i wtedy należało zadawać pytania. 
Dzisiaj jest to strata czasu ale  mówimy o budżecie i odpowiedź zostanie udzielona, bo jest to miejsce 
 i czas na udzielenie odpowiedzi. 
Wójt odpowiedział radnemu następująco: 

1. Powrót do dyskusji nad wielofunkcyjnymi boiskami jest niepotrzebny. Sytuacja prawno gruntowa 
nie pozwala wybudować boiska w Opatowie. Pozostaje  możliwość budowy boiska Orlik  
w Siemianicach z dofinansowaniem 2 razy po 330 tyś. złotych. Wójt nie wierzy w możliwość 
wybudowania boiska za 330 tyś. zł, bo zasada jest taka, że do budowy nie można używać 
dowolnych materiałów. Jeszcze dwa lata temu boiska typu Orlik kosztowały 1400.000 do 
1.500.000 zł, ale w ostatnim czasie spadły ceny i można wybudować za mniejszą cenę.  
W budżecie mamy zaplanowane 350 tyś. złotych, jeśli pieniędzy nie starczy nikt więcej nam nie 
dołoży. Rozstrzygnięcie przetargu na tego typu boisko w gminie Baranów opiewa na kwotę 
1.160.000 zł. Miejsce w Siemianicach jest przygotowane na tego typu boisko. Rezygnacja  
z budowy i jej przesunięcie na 2011 rok jest niewłaściwe ponieważ nie wiadomo czy projekty 
będą realizowane. Wielkopolska kończy program budowy boisk typu Orlik. 

2. Kredyty. Mamy realne szanse na uzyskanie kwoty 3.500.000 złotych za wybudowania kanalizacji 
sanitarnej w Opatowie. Najprościej jest przeznaczyć tą kwotę na spłatę kredytu, ale wtedy 
zamykamy sobie drogę  do pozyskiwania środków z zewnątrz bo niezbędny jest wkład własny. 
Nie korzystając z kredytu świadomie rezygnujemy z inwestycji np. remont stacji uzdatniania wody 
w Opatowie, czy remont starej szkoły w Łęce. Ustawodawca trzyma w ryzach co do możliwości 
zaciągania kredytu i w żaden sposób nie zostanie przekroczony. Taki sposób myślenia  
o budżecie powoduje, że możemy się rozwijać i korzystać z dofinansowania. 

3. Odnośnie podwyżek pracowników szczegółowych wyjaśnień udzieli pani skarbnik. Jeżeli nawet 
by była taka suma podwyżki to słusznie, bo pracownicy wykonujący taki ogrom pracy  
i pozyskujący takie środki powinni być odpowiednio wynagradzani. Ogrom pracy może 
uzmysłowić fakt, że podpisując projekt zajęło to 1,5 godziny. 

4. Kwota odpłatności firmie za wywożone  odpady nie ulega zmianie. Zmianie uległy opłaty 
marszałkowskie co spowodowało wzrost wydatków. Na wywóz odpadów odbył się przetarg  
i zgłosiła się tylko jedna firma. 

5. Oświetlenie ulic obsługuje Spółka oświetlenie uliczne w Kaliszu, którego gmina jest udziałowcem. 
Zwiększone kwoty zależą od cen energii. Każda nie świecąca lampa zostaje zgłaszana przez 
mieszkańców, że nie świeci. Jeśli będzie budowane nowe oświetlenie to już według nowej 
technologii, gdzie lampy w nocy przygasają. 

Dalszych wyjaśnień dotyczących budżetu na 2010 rok udzieliła pani skarbnik Alina Brząkała: 
1. .Rozdział 75022- rada Gminy – radny porównuje kwotę do planowanej z roku 2009, a należy 
porównywać do realnej kwoty czyli na koniec września. Na koniec września plan był 84.700, planowana 
kwota w 2010 jest o 4.500 złotych większa. Zwiększenie w tym rozdziale jest związane ze zmianą rady  
i wydatkami z tym związanymi np. zakup teczki radnemu. 
2. Rozdział 75075- promocja Gminy planowane zwiększenie. W rozdziale tym ujęto współpracę  
z gminami partnerskimi z Węgier i Niemiec, wyjazd do Niemiec i przyjazd Gminy węgierskiej; druk 
biuletynu gminnego, spotkanie noworoczne, dni Gminy, współpraca z organizacjami pozarządowymi 
takimi jak Leader,  Wrota Wielkopolski. 
3. Rozdział 75095- w tym rozdziale uwzględniono diety sołtysów za udział w sesji oraz miesięczne diety, 
składki ubezpieczeniowe dotyczące ubezpieczenia majątku całej Gminy oraz składki związane  
z przynależnością do stowarzyszeń. 
4. Podwyżki dla pracowników wzrosną o 3,5% tj. kwota 38.300, ale to nie znaczy, że wynagrodzenie 
wzrasta o 3,5% np. o 3,5 % wzrosła płaca brutto, ale należy się jeszcze jubileuszówka, wtedy 
wynagrodzenie wzrośnie o 10%. W tym rozdziale ujęte są 4 jubileuszówki,  8,5% wynagrodzenia 
rocznego zgodnie z przepisami,  fundusz nagród, który może być niewykorzystany, ale musi być 
naliczony, zaplanowano środki na roboty publiczne, odprawa emerytalna. 
5. Oczyszczanie wsi i oświetlenie uliczne- porównanie kwot było prawdopodobnie do ubiegłorocznego 
prowizorium budżetowego, natomiast realne wykonanie na koniec września tego roku to: 
- śmieci 218.000 plan na 2010 293.000, 
- oświetlenie 254.00 plan na 2010 293.000. 
 
Radny pan Janusz Stryczek zwracając się do wójta, powiedział,  żeby nie mieć żalu, że się pyta, 
ponieważ jest członkiem komisji rewizyjnej i oświaty, natomiast nie jest członkiem komisji planowania  
i budżetu oraz gospodarczej, nie jest na nie zapraszany  i ma prawo czegoś nie wiedzieć. Nie przypomina 
sobie również aby kiedykolwiek była dyskusja na temat umiejscowienia boiska. Pamięta natomiast 
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doskonale słowa, że zakup tego gruntu nie jest pod budowę boiska Orlik. Radny poprosił aby w ten 
sposób nie próbować mu odejmować głosu, jest radnym, bierze za to pieniądze i musi wiedzieć, aby mógł 
odpowiedzieć na pytania mieszkańcom. 
 
Przewodniczący Rady pan Zdzisław Kłodnicki stwierdził, że od odejmowania głosu nie jest wójt tylko jego 
osoba. Radny ma prawo pytać, a wójt odpowiedzieć i mieć własne stanowisko w tym względzie. Nie 
chodzi o to by się nawzajem obrażać czy mieć pretensje. Jest to dyskusja robocza w tym temacie. 
Sprawy zostały wyjaśnione a jeżeli są jeszcze wątpliwości nikt nie broni radnemu podejść na górę do 
pracownika i zapytać o szczegóły. Do tej pory nie było skarg, żeby pracownik nie obsłużył radnego,  
a jeżeli by tak było proszę zasygnalizować wójtowi lub sekretarzowi. 
 
Radny pan Piotr Zimoch wyjaśnił, że boisko tzw. „sępik” powstało przy gimnazjum  w Chojnicach, dzięki 
zaangażowaniu rady rodziców i dyrektora, które nie odbiega od parametrów boiska Orlik. Taką informację 
podały Gazeta Chojnicka oraz gazety ogólnopolskie. Nikt z radnych nie protestuje przeciwko Orlikowi  
i przeciwko pozyskania środków na te czy inne zadania. Jesteśmy za mądrym inwestowaniem  
i pozyskiwaniem środków i nikogo do tego nie trzeba przekonywać. Radny nie zgadza się ze zdaniem 
wójta, że trzeba brać kredyty, żeby inwestować. Mając budżet prawie 18 mln złotych powinniśmy go 
racjonalnie wydawać. Najczęściej radni mają pytania na komisjach odnośnie wydatków na administrację, 
a dla poparcia argumentów przykład. Pięć lat temu koszt utrzymania administracji kosztował 1.000.000 
mln zł, po pięciu latach 2.400.000 zł. i można wyliczyć jaki to wzrost. Są kontrowersje odnośnie Orlika 
ponieważ rok i dwa lata wcześniej wójt był przeciwny budowie tego typu boiska. Program Orlika  
w Wielkopolsce się kończy, a my łapiemy się na końcówkę. Na początku programu powinniśmy usiąść 
wspólnie i „posprzeczać” się gdzie boisko ma być, zdaniem radnego powinno być w Łęce w wiosce 
centralnie położonej. Radny cieszy się, że powstanie jedno takie boisko, ale nie było konkretnej debaty 
gdzie boisko ma powstać, uzgodnienia były za kulisami. Zbyt mało rada w tym uczestniczy, a radni są 
tylko od przyklaśnięcia ręki. Dobrą tradycją było zgłaszanie własnych wniosków do budżetu na przełomie 
sierpnia i września i dyskusja, w tym roku nic. Gdyby w tym budżecie nie było środków na fundusz sołecki 
to małe wioski nie dostałyby nic. Radnego boli fakt, że Piaski w poprzednim ani tym roku nie dostały nic. 
Centralne ogrzewanie robione jest już trzeci rok. Opatów jest największą wioską, ale najwięcej podatku 
płacą Piaski około 1 mln rocznie. 

 
Przewodniczący Rady pan Zdzisław Kłodnicki wyjaśnił, że tzw. koncert życzeń przeszedł na konto 
funduszu sołeckiego. 
 
Wójt Gminy pan Witold Jankowski odniósł się do wypowiedzi radnego Zimocha i tak: 
1. Czy budżet jest racjonalny? – tak i wykorzystuje wszystkie szanse stojące w 2010 roku. 
2. Na temat podwyżek nie będzie się wypowiadać, bo jest to temat zastępczy. Podwyżki są 
relacjonowane, pracownicy z tego żyją, a muszą to być pracownicy wysokiej klasy, chociażby przykład 
pozyskiwanie środków, trzeba umieć znaleźć się w tej sytuacji począwszy od inwestycji, skończywszy na 
księgowości. Trudno, żeby pracownik 5 lat temu pracował za 500 zł i dzisiaj też za 500 zł. 
3.Gdyby  Orlik był wybudowany 2 lata wcześniej nie byłoby rozmowy o kwocie 1 mln złotych tylko 1,5-1,8 
mln zł, a kwota dofinansowania jest taka sama. Usytuowanie boiska w Łęce czy Opatowie jest nierealne 
ze względu na brak miejsca. Na wybudowanie Orlika jest niezbędne 0,35 ara gruntu. Nawet tzw. park  
w Opatowie nie  jest wystarczający. 
4. Celem funduszu sołeckiego jest aby społeczność lokalna wskazała na co pieniądze mają zostać 
wydane. Wójt nie zgadza się, że sołectwo Piaski nie dostaje żadnych pieniędzy, nie jest to prawda, są 
dokumenty księgowe i można sprawdzić. Z  inicjatywy urzedu zostały złożone wnioski do programu 
Odnowy wsi -rozwój małych miejscowości i Piaski i jako jedyne otrzymały dofinansowanie w kwocie 50 
tyś. złotych. 
 
Radny pan Piotr Zimoch wtrącił, że jest to wspólna inicjatywa mieszkańców Piasek i administracji i prosi 
tego sobie nie przypisywać. Mieszkańcy podejmują tego typu działania, i po to jest stworzona komórka 
 w urzędzie. 
 
Wójt Gminy dodał, że niczego sobie nie przypisuje, ale inicjatywa była z urzędu, w przeciwnym wypadku 
tych pieniędzy by nie było. Jednym z powodów takich projektów jest uaktywnianie danych społeczności 
lokalnych. Centralne ogrzewanie w Piaskach jest zapisane w budżecie. 
 
Radna Skotnik Elżbieta stwierdziła, że jeśli chodzi o budowę boiska to tylko Piaski miały teren pod jego 
budowę oprócz Siemianic  i kolega po cichu liczył na jego budowę  w Piaskach. Na  komisjach 
uzgodniliśmy, że jeżeli będzie mowa u budowie boisk to brane będą pod uwagę boiska przy szkołach  
i jest to zapisane w protokole. Szkoda byłoby stracić również dofinansowanie. Budżet jest budżetem 
ryzykownym, ale kto nie ryzykuje nic nie ma.  
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Radny pan Leszek Zalewski dodał, że gdyby wójt obecny był na komisji oświaty i udzielił wyjaśnień i użył 
argumentów, które do radnego przemawiają, dyskusja dzisiejsza byłaby krótka. Komisja wnosząc 
propozycję nie miała na celu zabierania Siemianicom Orlika. Jeżeli nie ma innego miejsca to Siemianice 
są w tej chwili najlepszym miejscem co wynika z wielu powodów. Jednym z nich jest obecność szkoły. 
Będzie to pewna rekompensata za nie wybudowanie sali gimnastycznej, gdzie w poprzedniej kadencji 
zdecydowano o budowie dwóch sal gimnastycznych w Łęce i Siemianicach  oraz niedokończona budowa 
remizy strażackiej, która ciągnie się 3 lata, a może więcej. Radny będzie za budową boiska. 
 
Radny pan Adam Kopis dodał, że był pierwszy, który oberwał na komisji gospodarczej za komisję oświaty 
i pierwszy, który powiedział, że tego typu boisko w  gminie powinno być. Jeśli chodzi o orlik wybudowany 
w Chojnicach to faktycznie został on wybudowany za kwotę 350 tyś. zł. i radny liczy, że wystarczy 
planowanych środków w budżecie na budowę boiska i ma nadzieję że będzie zrobione z dobrych 
materiałów, nie tak jak w Kępnie, i nie trzeba będzie dołożyć na remont. Radny poprosił o wyjaśnienie 
dotyczące budżetu i kwoty 58 tyś zł na konkurs dla Ludowych Związków Sportowych i dwóch 
Uczniowskich Klubów Sportowych z terenu Gminy. Czy kwota 58 tyś. zł jest ostateczną kwotą? 
 
Skarbnik pani Alina Brząkała odpowiedziała, że 58 tyś. złotych jest na działalność wszystkich LZS-ów  
i UKS-ów. UKS „Wilki” był pod opieką Ludowego Związku Sportowego w Opatowie. 
 
Radny pan Henryk Rogalewski  - wójt nie pochwalił się, że budując boisko orlik można zrobić podkład 
pod sztuczne lodowisko. Radny powiedział, że dyskusji na temat boiska było bardzo dużo, ale 
uzgodniono, że będzie robione przy szkole i dalsza dyskusja czy w Piaskach, czy w Siemianicach nie ma 
uzasadnienia.  
 
Przewodniczący Rady pan Zdzisław Kłodnicki zwrócił się do radnego Rogalewskiego, mówiąc że  
dyskusja zawsze musi być i dyskusja jest dobra kiedy jest twórcza. 
 
Radny pan Jacek Markiewicz powiedział, że dzięki tak skonstruowanemu budżetowi możemy skorzystać 
 z wielu dofinansowań, które pozwolą gminie korzystnie się rozwijać. Nieskorzystanie z nich byłoby 
głupotą. 
 
Wójt Witold Jankowski powiedział, że jeżeli nic się nie zmieni to strażnica w Siemianicach w tym roku 
zostanie oddana do użytki. Pod budowę  boiska były robione badania geologiczne czy jest to odpowiedni 
teren. Będzie można przygotować odpowiednie podłoże pod lodowisko. 
 
Radny pan Marcin Jeziorny dodał, że na temat boiska powiedziane zostało już wszystko, ale przedmówcy 
mieli rację, że trzeba więcej rozmawiać i nad takimi sprawami dyskutować  w odpowiednim czasie. Na 
budżet nie można patrzeć i oceniać pod kątem tylko jednej inwestycji. Radny ma nadzieje, że dotrze 
kwota 3,5 mln złotych do budżetu, bo jeśli nie to praktycznie większość rzeczy nie zostanie zrealizowana. 
Słuszna decyzja, że kwota zostanie wykorzystana na inwestycje i pozyskanie środków zewnętrznych. 
Cieszy deklaracja wójta dotycząca opracowania w przyszłym roku koncepcji posadowienia boiska 
wielofunkcyjnego w Opatowie. Należy wziąć pod uwagę, że budowa orlika to jedno, a jego utrzymanie to 
drugie i kiedy orlik powstanie muszą być pieniądze na jego utrzymanie. Radnego cieszy fakt, że połowa 
inwestycji planowanych będzie w Opatowie, ale najbardziej,  planowany remont ośrodka zdrowia 
 w Opatowie. 
 
Radny pan Grzegorz Adamski powiedział, że był przekonany do budowy orlika, ale po przemyśleniu 
 i obserwacji zdarzenia w jednej ze szkół wnioskuje o budowę sali gimnastycznej zamiast orlika. 
 
Przewodniczący rady stwierdził, że wniosek przyjmuje.  
 
Radny pan Marian Kurek porosił przewodniczącego o zamknięcie dyskusji, której dość było na komisjach 
i po głosowaniu o ogłoszenie 10 minutowej przerwy. 
 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że jeśli chodzi o przerwę to zostanie ogłoszona po przedstawieniu 
projektów wszystkich uchwał, natomiast wniosek o zamknięciu dyskusji może przyjąć. Przewodniczący 
spytał czy radni zgadzają się z tym wnioskiem. Głosów przeciwnych nie było. 
 
Wójt Gminy pan Witold Jankowski  odpowiedział radnemu Adamskiemu, że na budowę sali nie ma 
pieniędzy. Godny rozpatrzenia i zastanowienia  jest wniosek komisji o posadowieniu lekkiej konstrukcji na 
istniejących fundamentach. 
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Radny pan Grzegorz  Adamski dopowiedział, że zdaje sobie sprawę, że sali nie wybudujemy od razu, ale 
gdyby te 350 tyś. przeznaczyć na budowę. Czy nie jest to lepsze niż boisko, czy jesteśmy w stanie 
wykorzystać tego orlika? 
 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Siemianicach pani Izabela Parypa dodała, iż trzeba być realistą i szans 
na wybudowanie sali nie ma. Na dzień dzisiejszy będą przeszczęśliwi jeśli powstanie boisko Orlik.  
 
Radny pan Jerzy Flaczyk przewodniczący komisji planowania i budżetu przedstawił stanowisko komisji  
w sprawie projektu budżetu Gminy na 2010 rok. Komisja  po swoim posiedzeniu w dniu 03 grudnia  
w obecności wszystkich członków komisji wnioskuje o przyjęcie budżetu na 2010 rok. Głosowanie 
przedstawiało się następująco: 
-  „za” głosowało 6 radnych,  
- przeciw 1,  
- wstrzymujących 3. 
 
Następnie przewodniczący Rady poprosił o naniesienie zmian wynikających z uchwały   
nr SO – 0952/55/4/Ka/09 składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia  
18 grudnia 2009 r. wyrażającą opinie o projekcie budżetu Gminy Łęka Opatowska na 2010 rok. 
Zmiany przedstawiła skarbnik pani Alina Brząkała. 
 
Po odczytaniu projektu po naniesionych zmianach  Rada Gminy w obecności 15 radnych 
uczestniczących w posiedzeniu -  12 głosami  „za” podjęła – 3 wstrzymujących podjęła   uchwałę 
nr XL/ 185 /09 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2010 rok. 
 
Salę obrad w tym momencie opuścił radny Janusz Stryczek, w związku z czym na sali obrad było 14 
radnych.  
 
Projekt uchwały nr XL/186/09 w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2009 r. 
 
Zmiany w budżecie Gminy na 2009 r. omówiła skarbnik pani Brząkała Alina, informując  
o zmianach i przesunięciach w poszczególnych działach i paragrafach. 
Uwag do zmian budżetowych nie było. 
 
Po odczytaniu projektu Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących  
w posiedzeniu -  14 głosami  „za” podjęła  uchwałę nr XL/186/09 w sprawie zmiany budżetu Gminy 
na 2009 r. 
 
Projekt uchwały nr XL/187/09 w sprawie w sprawie Regulaminu korzystania z sali sportowej przy Szkole 
Podstawowej w Łęce Opatowskiej oraz upoważnienia Wójta do ustalenia wysokości opłat za korzystanie 
z sali sportowej. 
 
Wójt Gminy pan Witold Jankowski wyjaśnił, że zgodnie z art. 40 ust. 2 pkt 4 ustawy o samorządzie 
gminnym, do kompetencji Rady Gminy należy ustalenie zasad i trybu korzystania z gminnych obiektów  
i urządzeń użyteczności publicznej, a takim jest sala. 
W związku z otwarciem nowo wybudowanej sali sportowej staje się zasadne i  konieczne uchwalenie 
regulaminu korzystania z sali. 
 
Radny pan Grzegorz Adamski pytał kto jest  kierownikiem sali, jak ogrzewana jest sala, czy razem ze 
szkołą, czy jest osobne ogrzewanie? 
 
Wójt Gminy pan Witold Jankowski odpowiedział, że zarządzającym salą jest pan Mariusz Chocaj  
i w sprawie wynajęcia sali należy się z nim kontaktować. Osobą zajmująca się sala na co dzień jest pan 
Sebastian Potyrała. Sala ogrzewana jest z kotłowni szkolnej i szkoła będzie Urząd obciążać kosztami 
ogrzewania. 

 
Radny pan Jerzy Flaczyk spytał czy są grupy które mogą nieodpłatnie korzystać z sali, chodzi  
np. o członków Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych? 
 
Wójt odpowiedział, iż młodzież szkół podstawowych i gimnazjalnych korzysta ze sali bezpłatnie, kluby 
sportowe mają zniżkę na 2 godziny, ale dokładnie nie pamięta. 
 
Radny pan Grzegorz Adamski poprosił aby podać stawki wynajęcia sali, jeżeli będą zyski z sali to kto je 
zabiera, Urząd czy szkoła, ile osób zatrudnionych jest na sali? 
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Wójt Gminy odpowiedział- jeżeli będą dochody trafią do Urzędu Gminy. Pan Mariusz Chocaj jest 
kierownikiem sali w ramach swoich  obowiązków. Do sprzątania została wyłoniona firma sprzątająca. 
   
Po odczytaniu projektu Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących  
w posiedzeniu -  14 głosami  „za” podjęła  uchwałę nr XL/187/09 w sprawie w sprawie Regulaminu 
korzystania z sali sportowej przy Szkole Podstawowej w Łęce Opatowskiej oraz upoważnienia 
Wójta do ustalenia wysokości opłat za korzystanie z sali sportowej. 
 
Po rozpatrzeniu uchwał Przewodniczący rady o godz. 14:54 ogłosił 10 minutową przerwę. Po przerwie 
wznowiono obrady przystępując do kolejnego punktu porządku obrad. 
 
Ad. 7. Interpelacje i zapytania radnych.  
 
Nie wpłynęła żadna interpelacja oraz zapytanie. 
 
Ad. 8. Odpowiedzi na interpelacje złożone na poprzednich sesjach.  
 
Na poprzedniej sesji nie złożono interpelacji w związku z powyższym brak odpowiedzi. 
 
Ad. 9. Wolne głosy i wnioski.  
 
W wolnych głosach i wnioskach  radna pani Elżbieta Skotnik poprosiła wójta aby pan Górecki posypywał 
lepiej krzyżówki, zwłaszcza te przy wyjeździe na główne drogi 
 
Radny pan Marian Kurek poparł prośbę radnej Skotnik. 
 
Radny pan  Adam Kopis podziękował wójtowi za prace wykonane na tzw. górkach opatowskich. Widać 
efekt pracy jadąc od ul. Radosnej. Radny ma nadzieje, że praca na tym się nie zakończy. 
 
Przewodniczący Rady pan Zdzisław Kłodnicki złożył wszystkim obecnym życzenia zdrowych i spokojnych 
świąt. 
 
Ad. 10. Zakończenie obrad  sesji Rady Gminy. 
 
W związku z tym, że wyczerpał się porządek  obrad Przewodniczący Rady Zdzisław Kłodnicki wobec 
zrealizowanego porządku obrad o  godz. 15:17  zamknął obrady XXXIX sesji Rady Gminy.  
 
 
 
 

Protokółowała                                                                                              Przewodniczący Rady 
 

/-/ W. Biegasik                                                                                              /-/ Zdzisław Kłodnicki 

 

 

 


